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                                           C O N C E P T 
 

 
 
Overleg: GGD bestuur 
Notulist(e) Mevrouw L. van der Linden 
Leden van het bestuur: 
 
 

 
 
Leden van directie  

De heer R. Broekema (voorzitter, Lelystad), mevrouw F. de Jonge 
(Almere), mevrouw L. Hillebregt (Dronten), mevrouw S. Werkman 
(Noordoostpolder), de heer F. Brouwer (Urk) en de heer E. van de 

Beld (Zeewolde). 
 
Mevrouw M. Vluggen (directeur Publieke Gezondheid), de heer G. van 
Gulick (directeur financiën en bedrijfsvoering), de heer P. Visser 
(adjunct-directeur GGD GHOR), mevrouw K. Makarawung 
(directiesecretaris) en mevrouw L. van der Linden (verslag).  
 

Afwezig met bericht  
 
Op uitnodiging: 
 

 
De heer W. de Vries (Verstegen accountants bij agendapunt 3) 

 
Datum: 11 mei 2023 

Tijd: 10.00 – 11.40 uur  
Locatie: Lelystad, GGD Flevoland 

 

 
 
1. Opening 
De heer Broekema opent de vergadering. 
 
1.1 Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld. 

 

1.2 Ingekomen stukken en mededelingen 
Rapport “Op onze gezondheid” 
Mevrouw Vluggen meldt dat medio april het rapport “Op onze gezondheid” is gepubliceerd door de 
Raad voor Volksgezondheid & Samenleving (RVS). Dit rapport bevestigt de uitkomsten van het eerder 
uitgebrachte Verwey Jonker rapport. 

De RVS doet de aanbeveling om de in het rapport “Op onze gezondheid” genoemde 
gezondheidsdoelen wettelijk vast te leggen en met een deltaplan voor de volksgezondheid te komen. 
Ten aanzien van de publieke gezondheid is een stevig fundament nodig om de huidige taken te 
kunnen blijven uitvoeren en zo de druk op de volksgezondheid in de toekomst te verminderen. Op dit 
moment is de opvolging van het rapport nog onduidelijk. 
 
Zorgen toezicht WMO 

Mevrouw De Jonge geeft aan dat er vanuit de VNG zorgen zijn geuit ten aanzien van het toezicht 
WMO. In overleg met de inspectie wordt naar een andere inrichting gezocht. Mevrouw Vluggen voegt 
hieraan toe dat gewerkt wordt aan een wetsvoorstel waarbij professionalisering centraal staat. 
 
 

2. Concept-notulen 06 april 2023 
T.a.v. agendapunt 5 gala/iza stand van zaken regionale en lokale ontwikkelingen geeft de heer Van de 

Beld aan dat gemeente Zeewolde voor wat betreft gala/iza aansluit bij de regio Noordoost-Veluwe. 
T.a.v. agendapunt 3 ontwerpbegroting 2024, geeft mevrouw De Jonge aan dat zij in verband met de 
huidige financiële situatie in gemeente Almere twijfels heeft ten aanzien van de bereidheid van haar 
gemeente voor de financiering van nieuw beleid in de begroting. 
T.a.v. agendapunt 3 ontwerpbegroting 2024, geeft mevrouw Hillebregt aan dat gemeente Dronten 
niet te laat haar zienswijze zal inleveren maar zij gewag wil maken ten aanzien van de haalbaarheid 

van de periode van 12 weken voor het indienen van de zienswijzen. 
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3. Voorlopige jaarstukken 2022 
De heer Van de Beld, geeft in zijn rol van portefeuillehouder een korte toelichting. 

 
De accountant, de heer De Vries geeft een toelichting ten aanzien van het proces. 
De vragen hebben voornamelijk betrekking op de Covid-kosten (analyse en prestatie/leveringen) en 
de aanbestedingen. Dit beeld is gelijk aan dat van vorig jaar. 
De heer De Vries geeft aan dat de jaarrekening in de afrondende fase zit. De cijfers zullen niet meer 
wijzigen, tekstueel volgt wellicht nog een aantal kleine aanpassingen.  
Tevens meldt hij dat hij verwacht een goedkeurende verklaring ten aanzien van getrouwheid en 

rechtmatigheid kunnen afgeven. 
 
Ten aanzien van de aanbestedingen meldt de heer De Vries dat hiervoor ook bij de interimcontrole 
extra aandacht is geweest. Ten aanzien van de Europese aanbestedingen heeft de organisatie nog last 
van eerdere fouten uit het verleden. Hij benadrukt het belang van de documentatie met name bij 
uitzonderingen. 
 

Hoe ziet het verdere proces eruit? 
De directie van GGD Flevoland stuurt de voorlopige jaarrekening 2022 voor 1 juni 2023 (onder 
voorbehoud van goedkeurende verklaring accountant) naar het Algemeen Bestuur en het bestuur stelt 
de jaarrekening 2022 in het AB van juni 2023 vast (onder voorbehoud van afronding van de controle 
op de jaarrekening door de accountant). 
Het bestuur stelt de bestemming van het resultaat 2022 in het AB van september 2023 vast. 

Vóór 15 juli aanstaande moet de vastgestelde jaarrekening aangeboden worden aan gedeputeerde 
staten. 
 
De accountant verlaat de vergadering. 
 
De heer Van Gulick geeft een toelichting. 
Hij meldt dat het resultaat circa € 200.000 bedraagt. Echter dit is het gevolg van een positief resultaat 

van de RAV dat ten gunste komt van de RAV. 
Het resultaat exclusief de RAV bedraagt circa € 10.000 tekort en komt naar alle waarschijnlijkheid ten 
laste van de algemene reserve.  
De heer Van Gulick stuurt, na verwerking van de bovengenoemde tekstuele opmerkingen van de 

accountant, de voorlopige jaarrekening 2022 toe aan de controllers van de gemeenten. Actie. 
 
 

4. Voortgang GALA en IZA in de regio 
De heer Broekema geeft als portefeuillehouder een korte toelichting. Hij geeft een toelichting inzake 
het dilemma rond de uitwerking en voortgang van de drie thema’s: Gezonde leefomgeving, Mentale 
gezondheid en Gezondheidsachterstanden uit het gezamenlijk opgaven- en uitvoeringsplan “een 
gezonde toekomst in Flevoland 2023-2026”. 
 

Mevrouw Vluggen geeft aan dat de drie genoemde thema’s niet zijn opgenomen in de 
inwonerbijdrage. Dit op basis van besluitvorming in de vergadering van het AB op 6 april jl. In 
opdracht van het AB is het overleg met de ambtenaren publieke gezondheid gestart om de drie 
thema’s met elkaar uit te werken.  
In recente overleggen met de ambtenaren publieke gezondheid en de lokale coördinatoren GALA is 
besproken op welke wijze de lokale integrale planvorming GALA en de regionale opgaven uit het 
uitvoeringsplan elkaar kunnen versterken.   

Ook is uit de ambtelijke afstemming gebleken dat de geschetste tijdsklem iets kan worden opgerekt 

omdat gemeenten erop koersen de lokale integrale planvorming op 1 juli in concept gereed te hebben. 
De benodigde besluitvorming ten aanzien van de allocatie van middelen voor het uitvoeringsplan kan 
daarom geagendeerd worden voor de vergadering van 15 juni aanstaande. Hierbij wordt opgemerkt 
dat het tijdsbestek evengoed kort is. Daarmee wordt gesteld dat de besluitvorming, onder 
voorbehoud, op 15 juni aanstaande kan worden geagendeerd.  
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Ten aanzien van de geschetste tijdsklem en de ‘inhoudelijke klem’ tussen de lokale integrale 
planvorming en het uitvoeringsplan 2023-2026 van GGD Flevoland, merken de leden van het AB het 

volgende op: 
 

 Mevrouw De Jonge geeft aan de twee petten en de twee belangen te herkennen en dat het 

uitgangspunt is het zijn van een betrouwbaar bestuur/bestuurder. Het probleem is breder en 

geldt voor de brede samenwerking in het sociale domein. De zorg zou meer rondom de patiënt 

moeten worden georganiseerd. Vanuit gemeente Almere is het streven om medio juni lokale 

planvorming hierover in beeld te hebben. Vanuit de gemeente wordt gekeken wat ten aanzien 

van gala/iza lokaal gezamenlijk kan worden opgepakt/afgehandeld. 

 De heer Broekema geeft aan dat zijn gemeente het inhoudelijk een lastig traject vindt. 

Enerzijds zit de complexiteit in het tijdsgewricht anderzijds de integraliteit van de 

planvorming. 

 Mevrouw Hillebregt is van mening dat de behoefte scherp geformuleerd moet worden. Wat is 

het belang van GGD Flevoland als GR? Financieel risico of inhoudelijk? Waarvoor dient de GGD 

het belang van publieke gezondheid in relatie tot regionale en lokale inzet.   

 Belangrijke component bij planvorming is versterking van de preventie. Het dilemma van 

gemeenten zit in de vraag waar je nu middelen aan wilt besteden versus de noodzaak tot 

investering in preventie op de lange termijn. Je wilt inwoners in het hier en nu helpen, maar 

het besef om nu te investeren in preventie zodat op lange termijn gezondheidswinst geboekt 

wordt, is zeker ook aanwezig. 

 Lastig aspect blijft de ervaren tegenstelling lokaal/regionaal. Er moet gekeken worden waar 

regionaal de synergie kan worden gevonden zodat 1 + 1 = 3. 

Samenvattend wordt opgemerkt dat er verschillen zijn tussen de gemeenten of dat deze kunnen 
ontstaan. Echter door in te zetten op de thema’s uit het Uitvoeringsplan 2023-2026 kan synergie 
worden verkregen waarbij lokaal voordeel is te behalen. 
Ten aanzien van de complexiteit aan vergadertafels wordt aangegeven dat dit wordt herkend en dat 
hiermee ook tijd en energie wegvloeit. 

Tijdens de volgende vergadering in juni wordt de voorgestelde besluitvorming, onder voorbehoud van 

voortgang van de afstemming met gemeenten, geagendeerd.  
 
 
5. Bestuursrapportage GGD Flevoland eerste kwartaal 2023. 
De heer Van de Beld geeft als portefeuillehouder een korte toelichting. 
De heer Van Gulick geeft een toelichting ten aanzien van de inhoud: 

Financieel laat de BURAP een tekort zien van circa € 82.000 (ten laste van het collectief). Dit tekort is 
per saldo beperkt doordat het budget voor de “versterking Publieke Gezondheid” (€ 325.000) nog niet 
is ingevuld en doordat het onderdeel “Algemene Gezondheidszorg” een overschot heeft. 
Aandachtspunten zijn: 

 Forensisch geneeskunde: reeds langer een aandachtspunt en is afhankelijk van landelijke 
ontwikkelingen met betrekking tot het tarief, invulling samenwerking op niveau Midden-
Nederland (2023) en de arbeidsmarktkrapte  

 ICT: Hoog langdurig niet arbeids-gerelateerd ziekteverzuim met hoge vervangingskosten. 
 Huisvesting: meerkosten energie algemeen en meerkosten verbouwing Veluwezoom door 

hogere rente en hogere kosten arbeid en materiaal. In de vergadering van juni zal het thema 
huisvesting worden geagendeerd. 
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Opmerkingen van de bestuursleden: 
 Bladzijde 3 heeft de RAV de kleur groen gekregen. Echter het percentage voor Zeewolde is 

77% en voor sommige wijken zelfs slechts 50%. Waarom is hier niet de kleurcode geel/oranje 

gebruikt? Mevrouw Vluggen vraagt dit na bij de heer Roest, directeur RAV. Actie. Mevrouw 

Vluggen voegt hier nog aan toe dat onze RAV goed presteert ten opzichte van andere RAV’en 

en daarnaast veel extra ritten verzorgt als gevolg van de druk bij de huisartsenzorg. 

 Bladzijde 8 het percentage van de toetsing gastouderopvang wordt niet behaald. Wat is 

hiervan de reden? Met ingang van dit jaar zijn de percentage controles gastouderopvang 

verhoogd naar 50%. 

 Bladzijde 13 tekort directie/bedrijfsvoering. Wat is hiervan de oorzaak? 

Het betreft vooral: 

 Incidentele kosten: inhuur ICT als gevolg van ziekte en uitval van medewerkers. 

 Huisvestingskosten (o.a. rente): in de vergadering van juni volgt een presentatie van de 

huisvesting als totaal. 

Besluit: 
Het bestuur neemt kennis van de tussentijdse realisatie van de vastgestelde begroting 2023 en van de 

aandachtspunten vermeld op pagina 3 van de burap. 
 
 
6. Halfjaarlijkse rapportage Rijksvaccinatieprogramma 
Mevrouw Hillebregt geeft als portefeuillehouder een toelichting. 
Naar aanleiding van afspraken gemaakt in het vaccinatierapport “Aan de slag met de lage 

vaccinatiegraad in Flevoland”, dat op 30-01-2020 door het GGD-bestuur is vastgesteld, wordt aan het 

algemeen bestuur halfjaarlijks gerapporteerd over de voortgang van het Rijksvaccinatieprogramma in 

Flevoland.  

Voorzichtig wordt gesteld dat, ten opzichte van vorig jaar, de vaccinatiecijfers iets lager zijn. 

Activiteiten en afstemming met samenwerkingsorganisaties verlopen conform planvorming. Landelijke 

ontwikkelingen met betrekking tot uitbreiding van het RVP worden nauwlettend gevolgd en 

meegenomen in de uitvoering.  

In het voorjaar worden alleen voorlopige, en zeer beperkte, landelijke cijfers over de vaccinatiegraad 

gepubliceerd. Regionale en lokale cijfers komen in juli (door RIVM gepubliceerd) beschikbaar. 

Gemeenten worden, volgens afspraak, in de zomer met factsheets over deze cijfers geïnformeerd, 

waarna een interpretatie hiervan volgt in de najaarsmemo. 

 
Besluit: 
Het bestuur neemt kennis van de halfjaarlijkse memo Rijksvaccinatieprogramma voorjaar 2023. Het 
agendapunt komt het volgende overleg terug. Samen met ketenpartners wordt bekeken hoe de 
vaccinatiepercentages kunnen worden verhoogd. 
 

 
7. Rondvraag 
Er is geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 
 
Aldus vastgesteld op 15 juni 2023 en getekend op 7 september 2023 
 

 

te Lelystad, 

 

 
R. Broekema     M. Vluggen 

voorzitter     secretaris 
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Actielijst behorend bij notulen 11 mei 2023 

Nr 
 

Datum 
overleg 

Omschrijving actie incl. beoogd effect Verantwoordelijk 
uitvoering 

Plandatum 
gereed 

Datum 
gerealiseerd 
 
 

      

1 06 april 2023 Uitwerking verantwoordelijkheden, taken en werkwijze AB en DB. Mevrouw Vluggen Oktober 2023  

2 06 april 2023 Wijzigingsvoorstel GR – uitwerking AB en DB agenderen voor bespreking in 
vergadering 

Mevrouw Makarawung Medio 2023  

3 11 mei 2023 De heer Van Gulick stuurt de voorlopige jaarrekening 2022 toe aan de controllers De heer Van Gulick Mei 2023  

4 11 mei 2023 Mevrouw Vluggen vraagt de heer Roest om een duiding van de verslechtering van 
de cijfers van de RAV in Zeewolde 

Mevrouw Vluggen Mei 2023  

 
   
 
 

 
 
 
 
 
 


